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Zápis z 2. zasedání Komise pro regionální a mezinár odní spolupráci 

Přítomní členové komise: Ing. Dagmar Zvěřinová – starostka města a předsedkyně komise, 
Ing. Zdeněk Bervid, Mgr. Reda Ifrah, Mgr. Zbyněk Vintr, 
p. Vratislav Knoflíček 

Omluvení členové komise:  MUDr. Marie Košťálová, Mgr. Zdeněk Navrátil, p. Miloslav Odvárka 

Dále přítomni:  p. Václav Košťál, Ing. Irena Škodová 

Datum a místo konání:  26. července 2011, kancelář starostky 

Program: 
1. Odstoupení člena komise 
2. Spolupráce města s okolními obcemi v oblasti cykloturistiky 
3. Zhodnocení setkání partnerských měst „Dny partnerství“ v belgickém Flobecqu 
4. Informace o partnerství s chorvatským městem Zadar 
5. Grantový program „Prezentace města v zahraničí 2012“ 

ad 1. 
Člen komise RNDr. Jan Filipenský, CSc. písemně oznámil starostce města své ukončení členství 
v Komisi pro regionální a mezinárodní spolupráci z důvodu změny svého trvalého bydliště mimo 
Žďár nad Sázavou. Předsedkyně komise pověřila tajemníka komise, aby připravil výzvu 
předsedovi místního sdružení ODS k nominování jiného svého člena do Komise pro regionální a 
mezinárodní spolupráci. 

ad 2. 
Vedoucí odboru rozvoje a územního plánování Ing. Irena Škodová byla pozvána na jednání 
komise, kterou seznámila se sestavením pracovní skupiny k cyklostezkám v rámci komise rozvoje 
města. Informovala komisi, že Ing. Sláma podrobně zpracoval cyklistické trasy ve městě a 
vypracuje shrnutí pro projektování trasování. Mgr. Ifrah zdůraznil připravenost některého z projektů 
v oblasti cykloturistiky ve spolupráci s okolním obcemi pro možnost podání žádosti o dotaci EU 
v programovacím období 2014. Navrhl spolupráci města s Novým Městem na Moravě a obcemi na 
trase na zbudování cyklostezky, která by propojila dvě turisticky atraktivní města a pro kterou by 
byla větší šance získat dotaci z fondů EU. Starostka města upozornila na problematická 
vyjednávání zejména s majiteli pozemků a zástupci okolních obci. Starostka města vyvolá jednání 
na úrovni odborů rozvoje obou měst o spolupráci v této oblasti. 

ad 3. 
Starostka města informovala členy komise o účasti města na setkání partnerských měst 
v belgickém Flobecqu v červnu 2011. V rámci tohoto setkání se město prezentovalo pěveckým 
sborem FONS, setkání se účastnili zástupci města, ubytovatelé z řad občanů města, vítězní 
studenti technických soutěží ze SPŠ a SŠT. Vystoupení žďárského pěveckého sboru bylo velmi 
kladně hodnoceno jak Belgičany, tak zástupci francouzského partnerského města. Zástupci 
partnerského města Cairanne pozvali město Flobecq a Žďár k účasti na setkání partnerských měst 
v květnu 2012 s ohledem na omezený počet účastníků vzhledem ke svým ubytovacím kapacitám. 

ad 4. 
Starostka města, na základě zjištění RNDr. Filipenského, potvrdila, že statutární město Brno nemá 
zájem o uzavření partnerství s chorvatským městem Zadar, a to ani výhledově. Ing. Zvěřinová 
jednala s chorvatským velvyslancem v ČR o pomoci při navázání partnerských vztahů města 
s chorvatským Zadarem v závislosti vstupu Chorvatska do EU. 
Mgr. Vintr navrhl pro případě, že město Zadar (cca 72.000 obyvatel, 8 partnerských měst) o naši 
nabídku partnerství neprojeví zájem, aby se město pokusilo o získání partnerských vztahů 
s městem Šibenik. Ve městě Šibenik (cca 51.000 obyvatel, 2 italská partnerská města) se nachází, 
stejně jako ve Žďáře, sakrální památku UNESCO a bazilika minor. 
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Starostka konstatovala výhodu partnerství se stejně velkým nebo větším partnerským městem 
slovanského původu (bez větší jazykové bariéry), kdy partnerství měst je realizováno zejména na 
úrovni škol, zájmových a sportovních spolků a město toto partnerství spíše zaštiťuje. 

ad 6. 
Tajemník komise pošle společně se zápisem výzvu grantového programu „Prezentace Žďáru nad 
Sázavou v zahraničí 2008“, aby si členové komise mohli připravit své připomínky 
k připravovanému grantovému programu pro příští jednání v září. 

Zapsal: Václav Košťál 

Dne: 26.07.2011 

Předsedkyně komise:

 


